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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért nem gondoskodtak a kórházak megfelelő 
hűtéséről, különösen amikor láthatóvá vált, hogy az idei nyáron pokoli hőség várható?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Egy  olvasó  osztotta  meg  történetét  a  telex.hu  internetes  hírportállal,  aki  a  nyári  hőségben
kerékpározás  közben  súlyos  balesetet  szenvedett,  amely  következtében  több  bordája  és  a
kulcscsontja  is  eltört.  Az  eset  után  a  mentők  az  Észak-budai  Szent  János  Centrumkórházba
szállították, ahol azonnal kiderült, hogy műtétre van szüksége. Azonban műtéte sokáig elmaradt,
amelynek oka a műtők légkondicionálásának meghibásodása volt. Hosszas szervezkedés után egy
másik állami kórház vállalta a beszámoló író műtétjét. 

A beszámolók alapján a János-kórházban a kórtermekben is elviselhetetlen hőség uralkodott, így az
érintett  felajánlotta,  hogy  ismerősei  segítségével  kifizeti  a  klímarendszer  javítását,  de  ezt  az
intézmény  visszautasította,  mivel  a  Belügyminisztérium  nem  engedélyezi  az  ilyen  jellegű
magánkezdeményezéseket. Más kórházak, mint például az Uzsoki Utcai Kórház, ahol a központi
hűtőrendszer hibásodott meg, szintén hasonló problémákkal küzdöttek, és a megnövekedett terhelés
miatt a Honvédkórház sem tudott minden beteget fogadni.

Ez az eset nemcsak az egyén számára volt megterhelő, hanem rávilágított a rendszer hiányosságaira
is,  amelyek súlyosan érinthetik  a  megfelelő kapcsolatokkal  nem rendelkező betegeket.  Ezek az
események nyomatékosan felhívják a figyelmet az egészségügyi rendszerben uralkodó kihívásokra,
különösen a  nyári  hőség okozta problémákra,  és  arra,  hogy sürgős intézkedések szükségesek a
betegek megfelelő ellátásának biztosítása érdekében.



Tisztelt Miniszter Úr!

Az országos tisztifőorvos egy korábbi módszertani levele a műtéti sebfertőzések megelőzésére című
szakmai füzet 14. oldalán az alábbiak olvashatóak: 

"A műtők mesterséges levegőellátó rendszerét steril klímaberendezéssel kell biztosítani, ami legyen
képes óránkénti 20-szoros légcserét biztosítani. A műtőben nyáron sem lehet 25°C-nál magasabb
hőmérséklet  és  60%-nál  magasabb  relatív  nedvesség.  [14]  A  műtőben  mért  hőmérsékletet
műtétenként javasolt dokumentálni." A módszertani levél azt is kifejti, hogy ennek elsődleges oka a
kórházi fertőzések megelőzése. Ezek a berendezések a levegő frissítését is szolgálják, hozzájárulnak
a  kórházi  fertőzések  visszaszorításához  és  a  betegeket  kényelmesebb,  sőt,  hatékonyabb
felépüléséhez.

A probléma nem új. A Kórházszövetség 2019-es felmérése szerint a magyar műtők egyharmadában,
a betegszobák 98%-ában és az intenzív osztályok 41%-ában nincs klíma. Ezeket a problémákat
korábban  mi  is  jeleztük  a  Kormány  felé,  azonban  látható,  hogy  azóta  sem  sikerült  érdemben
megoldani a problémát.

Fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Milyen  arányba  van  klíma  a  magyar  állami  műtőkben,  betegszobákban  és  intenzív
osztályokon?

2. Miért nem gondoskodtak a kórházak megfelelő hűtéséről, különösen amikor láthatóvá vált,
hogy az idei nyáron pokoli hőség várható?

3. Továbbra  is  hatályosnak  tekintik-e  a  minisztérium  a  korábbi  szakmai  állásfoglalást  a
kórházi termek hűtésének fontosságáról?
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